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Opozice je tvrdá práce, ale utahat se nenecháme
atnáctka náš domov je tu pro vás již 
10 let. Volební zisk našeho uskupe-
ní od té doby neustále roste. Zažili 

jste s námi čtyři roky našeho působení „na 
radnici“, nyní již pět let sledujete naši dů-
slednou opoziční práci. Nikdy jsme ale ne-
opustili ideje, s kterými jsme do komunální 
politiky v Hostivaři a Horních Měcholupech 
vstupovali. Patří k nim zachování zdejší-
ho jedinečného spojení přírody a města, 
udržování developerských projektů v ro-
zumných mezích a podpora komunitního 
charakteru vztahů mezi sousedy a mezi 
občany a radnicí. 

S aktivitou zastupitelů za PND se můžete 
setkat leckde. Zdeněk Edlman erudovaně 
sleduje dění kolem stability přírodního cha-
rakteru Trojmezí. Marcel Pencák kontroluje 
podmínky zadávání soutěží v oblasti staveb 
a neúnavně hlídá soulad dění v městské 
části s územním plánem. Biolog a učitel 
Martin Šimák se poctivě věnuje monito-
rování stavu stromů, které jsou určeny ke 
kácení. Jana Brádková, profesí učitelka, 
prosazuje zavedení systému elektronické-
ho zápisu do škol, který by rodičům celý 
proces ulehčil. 

Dalo by se pokračovat ve výčtu práce dal-
ších osmi našich zastupitelů, ale věříme, 
že dění ve svém bezprostředním i vzdále-
nějším okolí velmi dobře vnímáte.  A rozu-
míte tomu, že Patnáctka náš domov v roli 
autentické opozice musí upozorňovat na 
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to, co se děje nesprávně, a nabízet alterna-
tivní řešení. Hlídání všeho, co se odehrává 
na radnici i ve veřejném prostoru, není vý-
razem negativistického postoje, ale pravou 
podstatou opoziční práce. Samozřejmě do-
provázeno konstruktivní spoluprací všude, 
kde je to v souladu s naším přesvědčením 
a zájmy občanů. 

A v tom se nenecháme utahat, i když jsme 
mnohdy terčem nevybíravých a dema-
gogických ataků koalice. Energii nám 
dodáváte i vy, zodpovědní občané se 

zájmem o své okolí. Developerské projekty 
vyskakují ze šuplíků jako houby po dešti 
a díky vaší ostražitosti a tomu, že se na 
nás obracíte, vám můžeme v některých 
fázích pomáhat hledat možnosti, jak do 
procesu vstupovat. Příkladem může být 
třeba velké úsilí našeho zastupitele Lukáše 
Pertla společně s obdivuhodnou houžev-
natostí obyvatel kolem plánované výstav-
by na „Maraťáku“. 

 Krásný sklonek roku 2023 vám přeje 
 Patnáctka náš domov 

Fiala, Pekarová, Babiš nebo Okamura? V Praze 15 
vládnou jejich strany společně

atímco v parlamentu si jdou vládní 
ODS a TOP 09 a opoziční ANO a SPD 
po krku, Prahu 15 ovládá společná 

koalice všech těchto stran. Od ní neuslyší-
te nic o Fialově drahotě, nic o populistovi 
a estébákovi Babišovi, nic o extremisto-
vi Okamurovi. Že vám to nedává smysl? 
V naší městské části se není čemu divit. 
Místní politici utvořili „národní frontu“ 
výhradně pro placené funkce a svoje vlastní 
zájmy. Všichni se moc dobře znají, poutá 

Z je společná minulost, a především nevole 
vůči Patnáctce náš domov, která prosa-
zuje transparentní hospodaření a změnu 
v mnoha oblastech správy Prahy 15.     

Změna čehokoliv je to poslední, co by si 
současná koalice přála. Zakonzervovaný 
stav jí vyhovuje – nevyžaduje od radních 
moc pracovitosti a udržuje loajalitu všech, 
kdo jsou závislí na penězích z radnice. Ten-
to systém se tu buduje už téměř třicet let 

pod velením ODS. A otěže drží stále stejní 
šíbři, kteří byli na radnici už v devadesátých 
letech nebo od roku 2006. 

Děkujeme všem, kteří přispěli na vydání těchto novin!
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Aktuální developerské záměry v Praze 15
Varta Hostivař 
Před radnicí začala výstavba 5podlažního 
domu s 37 byty a 31 parkovacími místy. 

Ekospol za radnicí 
Stavební úřad Prahy 15 odsouhlasil výstav-
bu Ekospolu za radnicí v Boloňské ulici. 
Developer zde chce stavět 8podlažní bytový 
dům s 84 byty a pouhými 77 parkovacími 
stáními. Jeho úspěch v tomto řízení zajistila 
podpora od koalice ANO / ODS / TOP 09.

Happi Milánská 
Naproti radnice se dokončuje 7podlažní 
bytový dům s 72 byty. 

Penny v Boloňské
Koalice bez výhrad odsouhlasila výstav-
bu dvou 6podlažních objektů na místě 
prodejny Penny v Boloňské ulici. Dohoda 
s developerem Trei Real Estate byla připra-
vena a schválena bez projednání s místními 
občany, nebyli s ní předem seznámeni ani 
opoziční zastupitelé.

Výměníky
Developer Exafin hodlá prosadit nástavbu 
kotelen v Janovské (9 podlaží) a Livornské 

ulici (12 podlaží). Stavební úřad Prahy 15 
odsouhlasil projekt přestavby výměníku 
v Boloňské ulici na 5podlažní bytový dům, 
který bude zahrnovat 23 bytů. Koalice ODS 
/ TOP 09 / ANO / NEZ / SPD nevyužila 
svého práva a jako účastník řízení nepodala 
k záměru žádné připomínky. Developerské 
projekty se připravují také na výměnících 
v Pražské ulici.

Parmská
Stavební úřad povolil Central Groupu 
výstavbu 8podlažního domu se 187 byty 
a 180 parkovacími místy v podzemních ga-
rážích. Kvůli stavbě má jít k zemi 25 vzrost-
lých stromů.

Veronské náměstí
Na posledním výboru územního rozvoje 
byly představeny plány na masivní zástav-
bu na místě Alberta na Veronském náměstí 
(2 domy se 16 podlažími, jeden 8podlažní).

Taškent
Probíhá územní řízení na masivní obyt-
ný komplex se třemi věžemi o výšce 9, 
11 a 12 nadzemních podlaží. Objekt má 
mít hrubou podlažní plochu 24 tisíc m2 

a podřídí se mu i vedlejší zeleň městské 
části. Hlavním zastánce tohoto projektu je 
starosta Fischer (ODS).

Maraťák
Výstavbu dvojdomu definitivně povolili ma-
gistrátní úředníci. Spolu s developerem slaví 
i koaliční politici v čele s místostarostou 
Neumannem (TOP 09), kteří mu navzdory 
petici občanů poskytli veškerou nezbytnou 
součinnost včetně dopravního napojení 
přes pozemky městské části. Kvůli projektu 
mj. padne k zemi 25 vzrostlých stromů.

Norma na Košíku
Magistrátní úředníci definitivně rozhodli, 
že developer může zbourat objekt Normy 
na Košíku. K celému případu se zcela vlažně 
stavěla koalice v čele s místostarostou Neu-
mannem (TOP 09), která do řízení nepo-
dala žádné námitky, ani se v termínu proti 
rozhodnutí neodvolala. Na místě Normy se 
chystá masivní projekt Výhledy Košík.

Vesi 
V chráněném přírodním parku byla dokon-
čena výstavba ubytovacího rezortu s více 
než 200 byty. Koalice ODS / TOP 09 / ANO 
tomuto projektu nijak aktivně nebránila.

A jak je to s onou „lidskou chemií“, která 
podle starosty Fischera spojuje zdejší ko-
aliční politiky? Když jde o veřejné peníze, 
rozumějí si opravdu dokonale. Po volbách 
2022 rozšířili s milionovými náklady radu 
městské části ze 7 na 9 členů, jen aby si 
všichni zachovali svoje posty. Dosavadní 
koalice ANO / ODS / TOP 09 tehdy z vůle 
občanů klesla z 19 na 12 mandátů a ztra-
tila většinu v zastupitelstvu. Její zástupci 
však k sobě loni přibrali Nezávislé, pro 
něž zřídili další dvě místa v radě. Když 

ani to na většinu nestačilo, nechali se do 
funkcí zvolit ještě od dvou zastupitelů 
SPD. Jejich lídra pak na oplátku zvolili 
uvolněným (plně placeným) předsedou 
kontrolního výboru. 

Loňský povolební postup Nezávislých byl 
pro mnohé občany a jejich voliče zklamá-
ním. Nic nečekaného se však nestalo. Tato 
strana ve všech obdobích stála věrně po 
boku ODS, šla s ní dokonce i do opozice, 
když jsme je chtěli přibrat do koalice v roce 

2014. Pak v letech 2018–2022 v zastupitel-
stvu chyběli. V té době nevyvíjeli žádnou 
politickou činnost, před volbami nepřed-
stavili prakticky žádný program a nebyli 
vidět v kampani. Lidé jim přesto loni znovu 
přisoudili dva mandáty. Možná pozapo-
mněli, možná je zmátl líbivý název Nezá-
vislých a mysleli si, že pomohou ke změně 
v Praze 15. Velmi se mýlili – Nezávislí si opět 
zvolili cestu s ODS. A také s SPD, ačkoliv po 
volbách spolupráci s nimi veřejně vylučova-
li, neboť se prý „nepropojují s filosofií strany“.

Pokud vás některý z projektů zajímá, neváhej-
te a napište nám na 15nasdomov@email.cz!
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Zájmy stávajících občanů jsou pro nás důležitější 
než záměry developerů. Pomáháme místním 
bránit se proti nechtěné výstavbě, podílíme 
se na peticích, neváháme svolat i mimořádné 
zastupitelstvo. 

Náš zastupitel a organizátor kulturních akcí 
Lukáš Pertl k nám vozí hvězdy hudební scény, 
třeba skupinu Mňága & Žďorp, Dana Bártu, Laca 
Decziho, Sto zvířat nebo Visací zámek.

Ve spolupráci s místními občany se nám podařilo 
zabránit zbytečnému kácení stromů na dětském 
hřišti v Bruslařské ulici nebo za radnicí v Boloňské 
ulici. Odmítáme kácení v okolí Penny.

Jako pořádná opozice upozorňujeme na případy, 
kdy vedení radnice nehospodárně vyhazuje 
veřejné peníze, pracuje bez odborných znalostí 
nebo přihrává zakázky svým známým. 

Díky našemu návrhu byl letos o 400 tisíc korun 
navýšen grantový program pro poskytovatele 
sociálních služeb, kteří se starají o občany 
Prahy 15. 

Letos na jaře jsme pro veřejnost uspořádali 
vycházku za poznáním hostivařských mokřadů.

Pro občany každoročně vydáváme noviny 
a pomocí webu, sociálních sítí nebo třeba letáků 
jim dáváme co nejdříve vědět, když se v jejich okolí 
plánuje nějaká výstavba nebo jiný investiční záměr.  

Ukazujeme lidem, že mohou účinně hájit svá 
práva, mohou chodit na jednání zastupitelstva 
nebo výborů a zde vyjadřovat své názory a ptát se 
zástupců radnice na jejich počínání. 

Jen v poslední době jsme po tornádu poslali 
15 000 Kč jihomoravským skautům, vybrali jsme 
15 000 Kč na asistenčního psa pro Izabelku, 
18 000 Kč pro Selský dvůr na pomoc ukrajinským 
dětem nebo 15 000 Kč na terapie pro Lojzíka. 

Na veřejných setkáních a přímo v ulicích rádi 
diskutujeme s občany o problémech Prahy 15. 
Sbíráme jejich podnětné nápady, snažíme se jim 
pomoci, poradit a motivovat je k vlastní činnosti.

Jsme důsledná opozice proti vládnoucímu 
slepenci ODS / TOP 09 / ANO / Nezávislí / SPD, 
který se v Praze 15 spojil kvůli osobním zájmům 
svých lídrů. V zastupitelstvu hlasujeme proti 
poškozování naší městské části a za dodržování 
demokratických principů. 

Pravidelně pořádáme dobrovolnické úklidy 
Prahy 15 – na podzim u nádraží v Horních 
Měcholupech a na jaře v Záštěpí a na Groši. 
Za posledních pět let jsme zvládli odklidit několik 
kontejnerů odpadu.

HLÍDÁME

BAVÍME

BRÁNÍME

SOUCÍTÍME VZDĚLÁVÁME

OTEVÍRÁME

POMÁHÁME NASLOUCHÁME

HÁJÍME UKLÍZÍME

Co také děláme pro Prahu 15

INFORMUJEME

KONTROLUJEME

 15nasdomov 15nasdomov www.15nasdomov.cz
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astupitelstvo Prahy 15 na návrh Patnáctky náš domov v břez-
nu schválilo stanovisko, že městská část nebude žádným 
způsobem pomáhat záměrům výstavby projektu „Žirafa“ 

na pozemku mezi paneláky v Boloňské ulici čp. 302/303 a 304/305. 
Všechny strany potvrdily zájem, aby se pozemek dostal do ve-
řejného vlastnictví magistrátu a zůstal plochou zeleně. Jediným 
z přítomných, kdo toto usnesení nepodpořil, byl bývalý starosta 
Wenzl (ANO).

íky každoročním 
dotacím z rozpoč-
tu Prahy 15 může 

být pravidelně udržová-
na v dobrém stavu naše 
nejstarší a nejvýznamnější 
stavební památka – hosti-
vařský kostel s románskou 
apsidou a jeho nejbližší 
okolí. Letos přišly na řadu 
schody, které vedou 
do areálu z náměstíč-
ka pod kostelem. Jejich 
poměrně nebezpečného 
stavu již nebylo možné 
si nevšimnout při každé 
cestě na církevní, kulturní 
i vzdělávací akce, které 
farní areál v průběhu roku 
hostí. Je krásné, že příspě-
vek na údržbu památky již 
tradičně schvaluje ve shodě naprostá většina zastupitelů Prahy 15, 
bez rozdílu politické příslušnosti. Letos byla na návrh Patnáctky náš 
domov dotace po dlouhých letech dokonce navýšena na 500 ti-
síc korun.

sme moc rádi, že 
se nám i v opozi-
ci daří plnit pro-

gram, ve kterém jsme 
si předsevzali navýšení 
financí určených pro 
registrované posky-
tovatele sociálních 
služeb, kteří se starají 
o občany Prahy 15. 
Díky návrhu a aktivitě 

orní Měcholupy nemají 
moc uměleckých děl ve 
veřejném prostoru. Jed-

ním z nich je fontána od sochaře 
Eduarda Hájka a architekta Miloše 
Brejchy u vodárny v ulici Evy 
Olmerové. Fontána letos oslavila 
40. výročí, bohužel ve velmi špat-
ném stavu. Radnice nyní vypsala 
anketu na revitalizaci této údajné 
„plochy“. Bohužel, místo samozřejmé a pokorné opravy původního 
díla v plném rozsahu je zde vytrvalá snaha něco rušit a přebu-
dovávat. A tak radnice nechala vypracovat ještě další tři varianty 
a rozhodnutí o osudu fontány přenesla na bedra občanů.

Patnáctka náš domov ctí uměleckou tvorbu renomovaných autorů 
a je pro zachování historické paměti místa a obnovu fontány. 
Prosíme vás tedy o pomoc formou hlasování pro 
variantu č. 1, která původní podobu fontány a okolí 
respektuje. Děkujeme!
Anketu najdete zde: 
www.munipolis.cz/app/anketa/1qw1xyeb
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Usnesení proti výstavbě Žirafy

Oprava schodů u kostela

Posunujeme peníze k potřebným

Pomozte nám zachránit fontánu!

Foto: apollonproperty.com

Dobré zprávy

CHCETE LEPŠÍ PRAHU 15? 
Rádi vás přivítáme mezi sebou! 
Přidejte se k nám a pomozte 
nám dotáhnout změnu ve 
volbách v roce 2026.

Patnáctky náš domov se při tvorbě rozpočtu na letošní rok poda-
řilo sociální granty navýšit o 200 % na celkových 600 tisíc korun! 
Přihlásilo se o ně 15 prověřených poskytovatelů, kteří zajišťují 
například služby určené rodinám s dětmi, dospívajícím a lidem 
s postižením nebo domácí podporu pro seniory či osoby na sklon-
ku života. Máme radost, že Praha 15 napříč stranami vyjadřuje tímto 
způsobem spoluzodpovědnost za péči o své občany ve složitých 
životních situacích. 
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